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منصوب وزیر اقتصاد در بیمه ایران
نیامده 300 میلیون وام گرفت!

وطن امروز
وطن امروز نوشت: در تازه ترین اسناد به دست آمده از بیمه ایران، حکمی 
از سوی وزیر اقتصاد برای فردی به نام عبدالحسین امینی به امضا رسیده 
که وی را به عنوان عضو علی البدل هیئت بدوی رسیدگی به تخلفات اداری 
کارمندان بیمه ایران منصوب کرده است. این حکم اما در شرایطی است که 
حضور امینی در این جایگاه با یک انتقال غیرقانونی صورت گرفته و سؤالی 
که در این بین مطرح می شود این است که چگونه فردی که با یک انتقال 
غیرقانونی از وزارت ارشاد به بیمه ایران آمده، می تواند به تخلفات اداری در 

بیمه ایران رسیدگی کند؟
عبدالحسین امینی که سابقه خدمت بیش از 20 ساله در وزارت ارشاد 
را دارد، در شــرایطی در سال های پایانی دوران خدمت خود به بیمه ایران 
منتقل می شود که طبق قانون، نقل و انتقال کارمندان دولتی از یک بخش 
به بخش دیگر پس از طی 15 سال خدمت غیرقانونی است. حال این سؤال 
پیش می آید که طبق این سند، وزیر اقتصاد بر چه مبنایی حکم این فرد 
را امضا کرده است؟ از سوی دیگر نیز این انتقال با دریافت وام هایی کلان 
از مجموعه بیمه ایران همراه شــده است طوری که براساس اسناد، امینی 
در طول یک ماه رقمی بالغ بر 120 میلیون تومان وام دریافت کرده است.

نکته جالب توجه نیز اینجاســت که امینی ابتدا در تاریخ ۹۴/11/25 
وام خرید مسکن از بیمه ایران دریافت کرده سپس یک ماه بعد وام دوم را 
تحت عنوان وام تعمیرات گرفته است. از سوی دیگر گزارش های دریافتی 
حاکی از آن است که عبدالحسین امینی مبلغی حدود 180 میلیون تومان 
دیگر نیز وام تحت عناوینی چون وام ضروری دریافت کرده است. این بدین 
معناست که یک انتقال غیرقانونی از وزارت ارشاد به بیمه ایران با دریافت 
وام 300 میلیون تومانی همراه بوده است؛ ماجرایی که بیش از هر چیز، علی 
طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی را مورد هجمه و سوال قرار می دهد.

تغییر در هیئت عامل صندوق توسعه ملی
اعتماد

ایــن روزنامه حامی دولت نوشــته اســت: شــنبه آینــده در دفتر 
رئیس جمهوري جلســه اي براي تعیین هیئت عامل جدید صندوق توسعه 
ملي برگزار خواهد شــد. این خبر را یک منبــع آگاه در وزارت اقتصاد به 
»اعتماد« داده اســت. به گفته او محمدباقر نوبخت به عنوان دبیر هیئت 
امناي صندوق توسعه نامه این جلسه را به همه اعضاي هیئت امنا و هیئت 
عامل صندوق توسعه ارسال کرده است. کمتر از دو هفته است که انتشار 
فیش حقوقي رئیس هیئت عامل صندوق توسعه ملي خبرساز شده است؛ 
خبري که خود حسیني با ۹ روز تاخیر نسبت به آن واکنش نشان داد. او 

گفته بود حقوقش 18 میلیون تومان است نه 5٧ میلیون....
 قرار است شنبه رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور به عنوان 
دبیر هیئت امنا، وزیر امور اقتصادي و دارایي، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعي، 
وزیــر نفت و رئیس کل بانک مرکزي به عنوان اعضاي داراي حق راي، در 
دفتر حسن روحاني به عنوان رئیس هیئت امنا جمع شوند تا اعضاي جدید 

هیئت عامل را انتخاب کنند.
دولت یازدهم برای اقتصاد برنامه ندارد

شرق
این روزنامه حامی دولت نیز در گزارشی نوشت: دولت یازدهم آرام آرام 
وارد ســال آخر خود می شــود. این در حالی اســت که به اعتقاد برخی 
کارشناســان، دولت آن طور که باید، در اصلاح ساختار اقتصادی و بهبود و 
رونق فضای کسب وکار موفق نبوده و این توفیق نداشتن را بیشتر به دلیل 

محافظه کاری سیاست گذاری های اقتصادی می دانند...
دولت در دوســال اول کار خــودش همه نیروهایش را متمرکز کرد تا 
موضوع هســته ای را به سرانجام برســاند و از طریق رفع محدودیت های 
بین المللی بتواند روزنه امیدی را برای بهبود وضعیت اقتصادی کشور بگشاید 
که در این راه هم موفق بود و شایسته تقدیر است. اما آنچه دولت به آن توجه 
نکرد در حالی که کارشناسان به آن واقف بودند و گوشزد کردند، این بود که 
برنامه ای برای اصلاح ســاختار اداری- مالی و اقتصادی کشور برای شرایط 
بعد از توافق هسته ای آماده نکرد. این موضوع بارها از سوی اقتصاددانان به 
دولت تذکر داده شد و آنها از طرق مختلف؛ شفاهی و کتبی پیامشان را به 

دولتمردان ارسال کردند اما متأسفانه توجهی به این دغدغه نشد.
حمله تیم اقتصادی دولت به وزارت کشاورزی

بابت ممنوع کردن واردات برنج
جوان

روزنامه جوان از  افزایش فشار بر وزارت جهاد در پی ممنوعیت واردات 
برنج خبر داده اســت: با قطعي شدن ممنوعیت واردات برنج از اول مرداد 
ماه در شــوراي اقتصاد، فشار ها بر وزارت جهاد کشاورزي از سوي برخي از 
واردکننــدگان برنج خارجي افزایــش یافت، به طوري که وزارت صنعت و 
تجارت با ارسال نامه اي به این وزارتخانه براي نخستین بار نسبت به افزایش 
قیمت کالا یي در بازار واکنش نشان داد  و از گراني قیمت برنج اظهار نگراني 

کرد و تنظیم بازار برنج را خواستار شد...
اخیراً با موافقت شوراي اقتصاد مصوبه ممنوعیت واردات برنج از مرداد 
ماه به وزارت صنعت و سازمان توسعه تجارت براي اجرا ابلاغ شده است. به 
گفته وزیر جهاد کشاورزي، مهلت ثبت سفارش سه ماه و پس از آن تا یک 
ماه قابل تمدید است و براساس مصوبه ابلاغي وزارت جهادکشاورزي براي 
ممنوعیت واردات برنج از پایان تیرماه سالجاري، اگر واردکننده اي برنج خود 
را پس از تاریخ 31 تیرماه سالجاري وارد کند به هیچ وجه این محصول از 

گمرك ترخیص نخواهد شد.
اکنون با گذشــت چنــد روز از ابلاغیه وزارت جهاد و اعلام ممنوعیت 
واردات، ســازمان حمایت از تولید کننــدگان و مصرف کنندگان از کمبود 
برنج در بازار خبر مي دهد و گراني قیمت را ناشــي از کمبود برنج مي داند 

نه گرانفروشي!
این در حالي است که هر ساله در بهار و تابستان )تیر و مرداد( به دلیل 
عدم برداشت برنج تازه، قیمت برنج اندکي نسبت به زمستان گذشته افزایش 
مي یابد و با توجه به تکرار این داستان، این اولین بار است که سازمان حمایت 
نســبت به افزایش قیمت این کالا نگران و خواستار رسیدگي وزارت جهاد 
کشــاورزي شده است. به گفته یک منبع آگاه در وزارت جهاد کشاورزي، 
در پي سیاســت هاي ضد وارداتي وزیر جهاد کشاورزي در سال گذشته و 
امسال، این وزارتخانه مورد انتقاد برخي از وزرا و تیم اقتصادي دولت قرار 
گرفته و وارد کنندگان محصولات کشاورزي و غذایي از کانال هاي مختلفي 
به محمود حجتي فشار آورده و به دنبال لغو این محدودیت ها هستند. وي 
افزود: از این رو ورود سازمان حمایت به این مقوله و نگراني از کمبود برنج 
و به هم ریختن تنظیم بازار ممکن است در همین راستا صورت گرفته باشد. 
این منبع آگاه از پر بودن انبار هاي برنج ایراني و خارجي در شهرهاي شمالي 
و تهران خبر داد و گفت: اگر سازمان حمایت سري به انبار هاي محتکران 

بزند، قطعاً از وجود برنج ایراني و خارجي در بازار اطمینان پیدا مي کند.

اقتصاددرآینهرسانهها

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

کوتاه اقتصادی

قیمت بازارنوع سکه
10٧۹000سکه تمام طرح جدید
10٧6500سکه تمام طرح قدیم

538500نیم سکه
283500ربع سکه

185500گرمی
10۹551هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3512دلار
3۹13یورو
۴8۴3پوند

1233درهم امارات
۹56لیر ترکیه

ادعای  برخلاف  جهانی  بانک 
مقامات دولت تدبیر و امید اعلام 
کرد هیــچ طرح و برنامه ای برای 
ایران در دوران  با  همکاری مالی 

پسابرجام ندارد.
به گزارش نسیم در شرایطی که 
معاون وزیر اقتصــاد ادعا می کرد که 
ایران و بانک جهانی قرار اســت فصل 
جدیدی از روابــط را آغاز کنند، این 
نهاد رسماً هرگونه همکاری با ایران در 
دوران پسابرجام را تکذیب کرد. محمد 
خزاعی اعلام کــرده بود با قائم مقام 
بانک جهانی دیــدار کرده که همین 
امر منجر به آغاز همکاری ایران و بانک 

جهانی در آینده ای نزدیک می شود.

همین جمله معاون طیب نیا کافی 
بود که رسانه های حامی دولت با تأکید 
فراوان بر آغاز مجدد همکاری ایران با 
بانک جهانی، مذاکرات محمد خزاعی 
در واشنگتن را منشأ آغاز روابط ایران 
و بانک جهانی در دوران پســابرجام 
بداننــد. آنها طوری وانمود کردند که 
انگار قرار است از این پس منابع بانک 
جهانی به سمت ایران سرازیر شود و 
مشکلات اقتصادی کشور را حل کند.

امــا چنــد روزی بیشــتر از این 
جنجال ها نگذشــته بود کــه بانک 
جهانی در اطلاعیه ای رسماً نسبت به 
این موضوعات واکنش نشان داد. بانک 
جهانــی در این اطلاعیه که در تاریخ 

5 خرداد ماه در پایگاه اطلاع رســانی 
خود قرار داده بود، اعلام کرد که هیچ 
طرح، قصد، برنامه و چشم اندازی برای 
فعالیــت و همکاری مالی کوتاه مدت 
و بلند مــدت در ایران را برای دوران 

پسابرجام ندارد.
این نهاد در توضیح گفت وگوهای 
خود با مقامات ایرانی هم نوشــت که 
این صحبت ها صرفاً برای جمع آوری 
داده و اطلاعــات از ایــران برای یک 
تحلیل گسترده و وســیع در دوران 

پساتحریم بوده است.
با این توضیحات مشخص شد که 
ادعای معاون طیب نیا و رســانه های 
حامــی دولــت درباره از ســرگیری 

روابط ایران و بانک جهانی در دوران 
پســابرجام صحت ندارد و ســفر ماه 
گذشــته محمد خزاعی به ینگه دنیا 
هیچ حاصلی بــرای اقتصاد ایران در 

پی نداشته است.
اما حالا و با توجه به اظهار بی میلی 
بانک جهانی بــرای همکاری با ایران 
مشخص نیست که مسئولان کشور چه 
اطلاعاتی را در اختیار بانک جهانی قرار 
داده اند؟ شــاید در شرایطی که بانک 
جهانی برخورد خوبــی را با ایران در 
دوران پســابرجام نداشته است، بهتر 
بود که دولتمــردان هم همین رفتار 
را در قبال آنها در پیش می گرفتند و 
داده ها و اطلاعات مورد نیاز آنها را در 

اختیارشان قرار نمی دادند.
اقتصاد  مشخص نیست که وزیر 
به عنوان مسئول نهادی که در ارتباط 
با بانک جهانــی عمل می کند از این 
اطلاعیه بانک جهانــی و نوع تعامل 
معاون خود با ایــن نهاد خبر دارد یا 
خیر یا اصلًا آقــای خزاعی اطلاعات 
صحیحــی را به وزیــر اقتصاد دولت 
تعاملات سازمان  نوع  روحانی درباره 
سرمایه گذاری و بانک جهانی می دهد 
یا نه؟ شاید بهتر باشد نهادهای نظارتی 
مانند ســازمان بازرسی کل کشور به 
این مســئله ورود کنند تا تجربیات 
تلخ گذشته در ارتباطات ایران و بانک 
جهانی تکرار نشود. کشور ما یک بار در 

دوران دولت سازندگی با کپی برداری 
محض از منویات بانک جهانی و دادن 
اطلاعات به این نهاد با مشکلات زیادی 
روبه رو شد و بیم آن وجود دارد این بار 
و در دولت تدبیر و امید هم در همین 
شرایط قرار بگیریم. باید دید مسئولان 
ذیربط چه برخوردی را با این مسئله 

انجام خواهند داد؟
گفتنی است اطلاعیه رسمی بانک 
جهانی، اذعان به جاسوسی از وضعیت 
اقتصادی ایران در قبال دادن وعده های 
توخالی به برخی مدیران ساده لوح یا 
خائــن نفوذ کــرده در دولت تدبیر و 
امید بوده و کلاهی گشــاد بر سر این 

دولت است.

نماینده ادوار مجلس گفت: 
کارت سوخت جلوی افزایش 30 
میلیون لیتری مصرف بنزین را 

گرفت.
ابراهیم کارخانه ای در گفت وگو 
با فارس افزود: اگر مصرف بنزین با 
همان شیبی که قبل از ارائه کارت 
سوخت وجود داشت، بالا می رفت 
طی مدت زمانــی کوتاه، مصرف 
بنزین به 120 میلیون لیتر در روز 
می رســید که عملًا با ارائه کارت 
یافت  سوخت، مصرف آن کاهش 
و در آن زمــان از ۹0 میلیون لیتر 
در روز بــه حدود 60 میلیون لیتر 

در روز رسید.
کارخانــه ای کاهــش مصرف 
انرژی به وســیله کارت ســوخت 

را بسیار هوشــمندانه و ارزشمند 
دانســت و گفت: با وجــود آنکه 
تعداد خودروها نسبت به چند سال 
گذشته افزایش یافت اما هنوز هم 
مصرف ســوخت ٧0 میلیون لیتر 
در روز است و نقش کارت سوخت 
این صرفه جویی بســیار حائز  در 

اهمیت است.
وی افزود: همین امر موجب شد 
تا مجلس شورای اسلامی در قانون 
بودجه سال ۹5 وجود کارت سوخت 
را در قالب قانون الزامی اعلام کند 
چرا که خواسته دولت حذف کارت 
سوخت بود اما با مصوبه مجلس این 

قضیه منتفی شد.
با  ادوار مجلس  نماینــده  این 
اشــاره به مزیت های اســتفاده از 
کارت ســوخت، گفت: استفاده از 
کارت سوخت موجب کنترل مصرف 
می شود و از قاچاق سوخت اعم از 
بنزین و به ویژه سوخت گازوئیل به 

شدت جلوگیری کرده و با توجه به 
در معرض توطئه های  اینکه دائماً 
بین المللی قــرار داریم یک عامل 
کنترل کننده محسوب می شود تا 
در هر زمانی که لازم باشد بتوانیم 

سوخت را کنترل کنیم.
براســاس این گزارش ســید 
مهدی موسوی نژاد گفت: در حال 
حاضر پروژه و یا حتی هدف گذاری 
و برنامه ریزی برای صرفه جویی در 
مصرف ســوخت وجود ندارد که 
بتواند معادل کارت سوخت باشد.

وی بیان کرد: کارت هوشمند 
شــفافیت  به  می تواند  ســوخت 
اطلاعــات کمک کند اما آنچه که 
با آن روبرو هســتیم این است که 
دولت بــه بنزین تک نرخی با آزاد 

شدن قیمت بنزین و سوخت اعتقاد 
دارد که این امر برای مردم مشکل 
ایجاد می کند و سبب ایجاد تورم، 
عدم شفافیت و همچنین افزایش 
قیمت تمام شده کالاها خواهد شد.
عضو کمیسیون انرژی مجلس 
نهم در خصوص شفاف ســازی به 
وســیله کارت ســوخت گفت: به 
واســطه کارت ســوخت می توان 
به حجم بنزیــن مصرفی در نقاط 
مختلــف و حتی اقشــار مختلف 
پی برد و این امــر به نوبه خود در 
محاســبات و برنامه ریزی های کل 
کشــور مزیت های جــدی ایجاد 
می کند و فقدان آن به فســاد در 
حوزه انرژی و بنزین دامن خواهد 

زد.

دبیر انجمن ریخته گری گفت: 
که  سدید  ریخته گری  کارخانه 
کارگرانش چهار ماه است حقوق 

نگرفته اند تعطیل شد.
عبدالحمید قدیمی در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس، اظهار داشــت: 
که  ســدید  ریخته گری  کارخانــه 
غلتک های نورد و قطعات سفارشی و 
همچنین شمش فولاد تولید می کرد 

درحال حاضر تعطیل شده است.
وی با بیــان اینکه این کارخانه 
تــوان خرید تجهیــزات مصرفی را 
نداشــته اســت، افزود: رکود باعث 
کاهش ســفارش به کارخانه شده و 

این شــرکت را دچــار بحران کرده 
است.

دبیر انجمن ریخته گری تصریح 
کرد: البته مسائل حاشیه ای نیز باعث 
تعطیلی برخی کارخانه های قدیمی 
شــده، به طوری کــه کارخانه های 
واقع شده در مناطق شهری، ارزش 
افــزوده قابل توجهــی بابت زمین 
دارنــد و همین مســئله انگیزه ای 
برای تعطیلی این کارخانه ها شــده 
که کارخانه ریخته گری سدید نیز از 

همین دست است.
قدیمی با بیان اینکه ماشین آلات 
شرکت ســدید متعلق به 20 تا 30 

سال قبل اســت، گفت: زمین این 
کارخانه نیز حدودا متری دو تا سه 

میلیون تومان ارزش دارد که همین 
مســئله انگیزه ای برای مدیران این 

کارخانه جهت به تعطیلی کشاندن 
آن ایجاد کرده است.

وی تاکید کرد: در شرایطی که 
ریخته گری ســدید چهار ماه است 
نمی تواند حقوق کارگران را پرداخت 
کند، حتما پول بیمه تامین اجتماعی 
و همچنین اداره بــرق و گاز را نیز 
پرداخت نکرده و بابت وام بانکی نیز 

بدهکار است.
به گفته قدیمی شــرکت سدید 
جزء دو، سه کارخانه اولی بود که در 
کشور وارد فعالیت فولادی شدند و 

بیش از 3٧ سال سابقه دارد.
دبیــر انجمــن ریخته گری در 

ادامــه از تعطیلی شــرکت لوله و 
ایران واحد شهرك  ماشین ســازی 
صنعتی شمس آباد خبر داد و گفت: 
با بزرگترین  این کارخانه لوله هایی 
سایز در خاورمیانه را تولید می کرد، 
اما به دلیل توقف طرح های عمرانی 
وزارت نیرو، این کارخانه لوله سازی 

نیز تعطیل شده است.
قدیمی با اشــاره به نقش مهم 
مدیریت در رفع بحران بخش صنعت، 
گفــت: در حال حاضر بســیاری از 
کارخانه های ریخته گری با مشــکل 
کاهش تولید و توقف خطوط تولید 

رو به رو هستند.

یک فعــال اقتصاد مقاومتي 
تولید محصولات  با  توانســته  
دست باف کرکي درآمد مناسبی 

کسب کند.
از  خانــم مریــم اصلاني کــه 
کرکي  کلاه  موفــق  تولیدکنندگان 
در شهرســتان گرمه از توابع استان 
خراسان شمالي اســت موفق شده 
با تهیه ســرمایه در گردش و خرید 
پوســت بز درآمد مناسبي از تولید 
محصولات دســت بــاف کرکي به 

دست آورد.
او درباره نحوه تولید کلاه کرکي،  
می گویــد: »کلاه کرکي از کرك بز 
تهیه  می شود. پوست هاي خریداري 
شده را با آب و پودر صابون  می شوییم 
و پوست شسته شده را براي خشک 
شدن یک شــبانه روز زیر خاکستر 
مدفون  می کنیم. کرك پشم را براي 
تولید نخ با دســت جــدا و با کمک 

چرخ ریســندگي، نخ مورد نیاز براي 
بافــت کلاه کرکي را مهیا  می کنیم. 
مراحل بافت کلاه کرکي بسیار ساده 
است و بدون دخالت ماشین یا ابزار 
خاص و تنها توســط پنج عدد میل 

چوبي انجام  می شود.«
مریــم اصلانــي خاطر نشــان  
می کند: »بافتن کلاه کرکي را از پدر 
و مــادرم آموختم. آن ها با این وجود 
اینکه بیش از ٧0 ســال سن دارند 
همچنــان با علاقه مشــغول بافتن 
کلاه کرکي هستند و از این راه امرار 
معاش  می کنند. بافتن کلاه کرکي در 
شهرستان گرمه رواج زیادي دارد و 
خیلي ها شغلشان همین است. من به 
همراه 3 دخترم 8 سال است که کلاه 
کرکي می بافیــم و از این راه درآمد 
کسب می کنیم. بافتن هر کلاه 2 روز 

زمان می برد.«
او درباره بازار محصولات کرکي 

دست باف، اظهار می کند: »قیمت یک 
کلاه کرکــي بین 100 تا 500 هزار 
تومان است. اما ما به تولیداتمان تنوع 
بخشیده ایم و جلیقه، دستکش و ساق 
دست هم تولید می کنیم. از درآمدمان 
راضي هستیم اما اگر رسانه ها کمک 
کنند تا مردم سایر نقاط کشور نیز با 
محصولات کرکي و خواص آن ها آشنا 

شوند خیلي ها مشغول به کار خواهند 
شد. ضمن اینکه کلاه کرکي قابلیت 
صادرات به کشــورهاي سردسیر به 
خصوص روسیه را نیز دارد. بافندگان 
ما نیز سابقه فروش این محصولات به 
روس ها را دارند، فقط نیازمند تبلیغات 

و معرفي محصول هستیم.«
او تاکیــد مي کنــد: »برگزاري 

نمایشــگاه هاي میــراث فرهنگي و 
صنایع دستي کمک بزرگي به امثال 
ماست. بخش مهمي از فروش سالانه 
مــا در همین نمایشــگاه ها محقق 
می شــود که متاسفانه تعداد آن ها با 
وجود استقبال مردم خیلي کم است 
و لازم اســت سازمان صنایع دستي 
و میــراث فرهنگي به این مســئله 

توجه کند.«
خانــم اصلاني بــا دریافت 15 
میلیون تومان وام اقتصاد مقاومتي از 
بسیج سازندگي توانسته است سرمایه 
درگــردش لازم براي تهیه پوســت 
بــز را فراهم کند. او درباره مشــکل 
کرکي،  محصولات  تولیدکننــدگان 
می گوید: »تهیه مواد اولیه کار مشکلي 
است. در حال حاضر فقط از کرمان 
می توان پوست بز کرك دار تهیه کرد. 
بزهاي بیشــتر نقاط کشور فقط مو 
دارند و کرك ندارند. اما بزهاي کرمان 

بین موهایشان کرك مرغوبي دارند. 
در حال حاضر مهمترین مشــکل ما 

تهیه پوست مرغوب است.«
این فعال اقتصاد مقاومتي با اشاره 
به اهمیت حمایت از صنایع دستي و 
مشاغل خانگي، خاطرنشان می کند: 
»مشــاغل خانگي یکي از بکرترین 
عرصه ها براي اشتغالزایي است که با 
کمترین سرمایه گذاري بالاترین بازده 

را در پي دارد.
 من شــخصا به خانم ها همیشه 
توصیه می کنم که صنایع دستي و کار 
در منزل را جدي بگیرند زیرا هم به 
امور خانه شان می رسند، هم سرگرم 
می شوند و هم به اقتصاد خانواده شان 
کمک می کنند. من به عنوان مربي 
بافتن کلاه پشــمي در حال حاضر با 
همکاري مسئولان شهرستان در حال 
آموزش به تعداد زیادي از خانم هاي 

خانه دار هستم.

در اطلاعیه ای رسمی اعلام شد

بانک جهانی: هیچ برنامه و چشم اندازی برای همکاری با ایران نداریم

نماینده ادوار مجلس:

کارت سوخت جلوی افزایش 30 میلیون لیتری مصرف بنزین را گرفت

* معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی اعلام کرد: نرخ ســود 
تســهیلات کشاورزی در جلسه شورای پول و اعتبار به 15 درصد کاهش یافت. 
عبدالمهدی بخشــنده گفت: در یک هزار و دویســت و بیستمین جلسه شورای 
پول و اعتبار پس از تصویب کاهش نرخ سود سرمایه گذاری برای کلیه بخش های 
اقتصادی کشور از 21 درصد فعلی به 18 درصد، با تلاش مجدانه و ارایه ادله متقن 
از سوی وزیر جهاد کشاورزی و همچنین مساعدت  های وزیر اقتصاد و رئیس کل 

بانک مرکزی این نرخ برای بخش کشاورزی به 15 درصد کاهش یافت.
* بانک صادرات ایران به منظور تحقق اهداف و تعهدات اجتماعی خود در 
پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه یکصد میلیون ریالی به 
جوانان و متقاضیان را از ابتدای تیرماه در دستور کار قرار داده و تاکنون 
318 فقره وام به متقاضیان پرداخت نموده است. به گزارش روابط عمومی 
بانک صادرات ایران، این بانک در راستای ایفای مطلوب مسئولیت های 
اجتماعی، گره گشایی از مشکلات جامعه و ترویج سنت قرض الحسنه بستر 
و زمینه های لازم برای پرداخت وام قرض الحسنه یکصد میلیون ریالی را 
برای جوانان این مرز و بوم فراهم ساخته و از زمان اجرای دستورالعمل 
جدید بانک مرکزی ج.ا.ا، نسبت به پرداخت وام یکصد میلیون ریالی به 
318 نفر از هموطنان اقدام نموده است. شایان ذکر است بانک صادرات 
ایران علاوه بر ایفای نقش مؤثر در توسعه اقتصادی و تأمین اعتبار و منابع 
مالی مورد نیاز در پروژه های کلان اقتصادی، انجام رسالت های اجتماعی 
را نیز در محور برنامه های خود گنجانده اســت. به گونه ای که در زمینه 
پرداخت وام های قرض الحسنه ازدواج این بانک به ترتیب در سال های 93 
و 94 نیز وام یاد شده را به بیش از 263 هزار و 230 متقاضی در سراسر 
کشور پرداخت نموده و این میزان تسهیلات پرداختی بیش از 25 درصد 

از سهم کل تسهیلات پرداختی توسط شبکه بانکی را شامل می شود.
* شاخص کل قیمت و بازده نقدی بورس تهران در پایان معاملات دیروز چهارشنبه 
با کاهش 250 واحدی به رقم ٧3 هزار و ۹۴0 واحد ایستاد. شاخص کل هم وزن 
نیز با کاهش 31 واحدی به عدد 13 هزار و ٧۴3 واحد رسید. شاخص سهام آزاد 
شناور اما با کاهش 2۹٧ واحدی عدد 83 هزار و 33 واحد را برای خود ثبت کرد. 
شاخص بازار اول نیز در حالی با کاهش 2۴3 واحدی به رقم 51 هزار و ۴03 واحد 
رســید که شاخص بازار دوم با کاهش 13۹ واحدی عدد 163 هزار و 681 واحد 
را به نمایش گذاشــت. دیروز همچنین شاخص کل فرابورس آی فکس با کاهش 
3 واحدی به رقم ٧٧5 واحد رسید. ارزش کل معاملات روز گذشته بورس تهران 
هم به بیش از 2٧1 میلیارد و ۹83 میلیون تومان بالغ شد که ناشی از دست به 
دست شدن یک میلیارد و ۴۴8 میلیون سهم و اوراق مالی قابل معامله طی ۹0 
هزار و 1٧ نوبت داد و ستد بود. به گزارش فارس، دیروز بازار سهام بازاری متعادل 
بود که ورود و خروج نوسان گیران باعث شد تا شاخص کل بورس روی مدار اصلاح 
قرار گیرد. بازاری که این روزها با تقویت حجم و ارزش معاملات روبرو شده و به 

نظر می رسد به آرامی در حال جمع آوری سهام ارزان است.
* وزیر جهاد کشاورزی با اشــاره به رشد 20 درصدی خرید تضمینی 
گندم نسبت به سال گذشته گفت: از ابتدای آغاز برداشت گندم تاکنون 
5 میلیون تن گندم از کشاورزان خریداری شد. محمود حجتی افزود: با 
روندی که در تولید و برداشت گندم دیده می شود، تراز تولید و مصرف 
کشور مثبت شده است و نیاز کشور به گندم را تأمین کرده و باید گفت 
به خودکفایی رسیده ایم. وی با اشاره به طرح هایی درباره افزایش تولید 
و بهره وری گفت: با توجه به این طرح ها، به ویژه از محل صرفه جویی در 
زمینه اراضی، با افزایش بهره وری گندم در واحد سطح، سطح اراضی مورد 
نظر از پارســال به کشت کلزا و دانه های روغنی اختصاص یافته است و 
امید است در آینده شاهد افزایش روز به روز تولید روغن در داخل کشور 

باشیم و از وضع اسفبار کنونی نجات یابیم.

اشتغالزایي با کُركِ بزُ و پنج میل چوبي

جهاد  وزیــر  قائم مقــام 
کشــاورزی گفــت: ترخیص 
گمرک  از  وارداتــی  برنج های 
ماه ســال  تیر   31 تا  حداکثر 
جاری امکان پذیر است و از این 
تاریخ به بعد تحت هیچ شرایطی 
ترخیص برنج از گمرکات کشور 
مجــاز نیســت و حتی ثبت 
سفار شهای انجام شده غیرقابل 

قبول است.
اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
گمرك، علی اکبر مهرفرد، قائم مقام 
وزیــر جهــاد کشــاورزی در امور 
بازرگانــی و صنایع کشــاورزی در 
نامه ای به مسعود کرباسیان رئیس 
کل گمرك ایران با تاکید بر مطلب 
فوق، خواستار اقدام گمرکات کشور 

در این زمینه شد.

در نامه قائم مقــام وزیر جهاد 
کشــاورزی آمده اســت:  پیرو بند 
2 بخشــنامه وزیر محتــرم جهاد 
کشاورزی به شماره 020/2۹۹1۹ 
اســت  آمــده   ۹۴/8/26 مــورخ 
»کلیــه ثبت ســفارش های انجام 
شده می بایســتی حداکثر تا تاریخ 
۹5/۴/31 وارد کشــور گردد، این 
موضوع به کلیه متقاضیان اعلام و 

تعهد اخذ شود که پس از تاریخ فوق 
به دلیل شروع فصل برداشت برنج 
و لزوم حمایــت از تولیدکنندگان 
وجود  ترخیــص  امــکان  داخلی، 
نخواهد داشــت.« و به استناد بند 
)ث( مــاده )1( قانون امور گمرکی 
و با توجه به ذکر عبارت )ترخیص( 
در بنــد 2 بخشــنامه فوق الذکر، 
بدین وسیله مجددا تاکید می نماید 

ترخیــص برنج حداکثر تــا تاریخ 
13۹5/۴/31 امکان پذیر است و از 
آن تاریخ به بعد تحت هیچ شرایطی 
ترخیص برنج از گمرکات کشــور 

مجاز نیست.
براساس این گزارش در راستای 
حمایت از کشاورزان برنج کار، دولت 
همه ساله هم زمان با فصل برداشت 
برنج در کشــور ترخیص برنج های 

وارداتی تا پایان فصل برداشــت و 
توزیــع آن در بازار را ممنوع اعلام 

می کند.
شــایان ذکر اســت که میزان 
تولید سالانه برنج در داخل کشور 
که عمدتا در اســتان های شمالی 
صورت می گیرد بالغ بر دو میلیون 
تن و میزان مورد نیاز برای واردات 
حدود یک میلیون تن در سال است.

قائم مقام  وزیر جهاد کشاورزی: 

برنج های خارجی ثبت سفارش شده هم اجازه واردات ندارند

نماینده سابق مجلس شورای 
اسلامی گفت: ادعای دولت مبنی 
بر کمبود منابــع مالی لازم برای 
افزایش حقوق های اقشار کم درآمد 
غیرقابل توجیه است و برای جبران 
باید حقوق های  دولت  نقص،  این 
خارج از چارچوب را تغییر داده و 

اصلاح کند.
ضــا  مر غلا م  ســلا لا حجت ا
مصباحی مقــدم نماینده مردم تهران 
در مجلس نهم شــورای اســلامی در 
گفت وگو با تسنیم با انتقاد از دریافت 
حقوق های کلان مدیران دولتی، اظهار 
کرد: همه این حقوق ها تخلف از قانون 
مدیریت خدمات کشوری است و سقف 

این دریافتی ها باید ٧ برابر کف باشد.
نماینده سابق مجلس با بیان اینکه 
حقوق ها و پاداش ها در دولت خارج از 
قانون است، گفت: متأسفانه عده ای بعد 
از 20 سال پیگیری و مطالبه مجلس ها 
به دنبال کنار زدن این قانون هستند 
که به صورت لایحه از طرف دولت داده 

شده و به تصویب رسید.
مصباحی مقدم راجــع به حقوق 
اقشــار کم درآمد، خاطرنشــان کرد: 
ادعای دولت مبنــی بر کمبود منابع 
مالی لازم بــرای افزایش حقوق های 
اقشار کم درآمد غیرقابل توجیه است 
و برای جبــران این نقص، دولت باید 
حقوق های خــارج از چارچوب قانون 

را تغییر داده و اصلاح کند.وی افزود: 
باید با کسانی که حقوق های نامتعارف 
نســبت به مصوبات قانونــی و قانون 
مدیریــت خدمات کشــوری دریافت 
می کنند، برخورد شود و نباید از منابع 
دولت به صورت کامــلًا تبعیض آمیز 
استفاده کنند و این تبعیض ها بیشتر 

کارکنان دولت را رنج می دهد.
سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
در پایان تأکید کرد: مردم با سختی ها و 
مشکلات مالی و اقتصادی کنار می آیند 
اما حاضر به پذیرش تبعیض های ناروا 
در دریافتی های مدیران دولتی نیستند 
و این مســئله برای عموم مردم اصلًا 

قابل توجیه نیست.

کارگران خواهان شفاف سازی 
حقوق های نجومی شدند

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی 
و پیمانی با بیان اینکه جامعه کارگری 
از انتشــار فیش های حقوقی نجومی 
جریحه دار شــده اســت، تأکید کرد: 
سیستم ویژه بازرسی و حسابرسی برای 
کنترل و نظارت بر فیش های حقوقی 
غیرمتعارف و نجومی باید ایجاد شود.

فتح الله بیات در گفت وگو با ایسنا، 
اظهــار کرد: در هر ســازمان و ارگان 
و موسســه ای باید قانون و چارچوبی 
واحــد برای کارگر و کارمند، رئیس و 
مدیرعامل وجود داشته باشد تا طبق 
آن پرداختی ها و دریافتی ها مشخص و 

حسابرسی ها در پایان سال انجام شود.
وی گفت: انتقاداتــی که جامعه 
کارگری نسبت به فیش های حقوقی 
نجومی دارند بجاســت زیــرا جامعه 
کارگری وجود چنین فیش هایی را از 
اساس غیرقابل توجیه و اجحاف در حق 

کارگران می داند.
بیات ادامه داد: اگر تاکنون نسبت 
به این قضیه واکنش یا اقدامی صورت 
نگرفته ضعف قانون است و متأسفانه 
رابطه به جای ضابطه حکمفرما بوده 
اســت درحالی که این مســئله جزو 
مفاسد اداری محسوب می شود و باید 
مورد نظارت و حسابرسی قرار بگیرد.

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و 

پیمانی با تأکید بر ضرورت شفاف سازی 
فیش های حقوقی نامتعارف اظهار کرد: 
اگر در این زمینه به مردم شفاف سازی 
شود جلوی بسیاری از مفاسد اداری و 

سوءاستفاده ها گرفته می شود.
به گفته وی در تمام ســازمان ها، 
و  موسســات  ارگان ها،  دســتگاه ها، 
شــرکت ها بایــد یک سیســتم ویژه 
بازرســی و حسابرســی برای نظارت 
بــر پرداخت هــا و دریافت هــا وجود 
داشته باشــد تا جلوی ویژه خواری و 
سوءاســتفاده ها را بــا جدیت بگیرد، 
به نحوی که اگر پیشــنهاد حقوق و 
دستمزد چند صد میلیونی به فردی 

داده شد آن را قبول نکند.

مصباحی مقدم:

حقوق های نجومی نشان داد ادعای دولت درباره کمبود منابع مالی غیرقابل توجیه است

در سایه بی تدبیری مسئولان دولت یازدهم نوسانات بازار شکر به جایی 
رسیده است که به گفته رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی، قیمت شکر 
در بازار ســاعت به ساعت تغییر می کند، به طوری که نمی توان قیمت آن را 

اعلام کرد!
محمد آقاطاهر در گفت وگو با فارس، در مورد وضعیت تأمین کالاهای اساســی 
در بازار به ویژه شــکر که در ماه مبارك رمضان مصرف بیشــتری دارد، اظهار داشت: 
کمبود شکر اکنون در بازار احساس می شود و همین امر سبب شده تا قیمت ها افزایش 
یابد.به گفته آقاطاهر، کمبود شکر در بازار از ۴ روز پیش احساس شده و قیمت ها به 
حدی بالا رفته اســت که ترجیح می دهیم، اعلام نکنیم، چرا که هم اکنون نیز قیمت 
شکر ساعت به ساعت در حال تغییر است.وی با تاکید بر اینکه انبار عمده فروشان باید 
زودتر از اینها با توزیع به موقع تغذیه و تأمین می شــد، افزود: وزارت جهاد کشاورزی 
در حال توزیع شکر است که امیدواریم هر چه زودتر بر روی قیمت شکر تأثیر بگذارد.
در همین رابطه دبیر انجمن صنایع آبمیوه نیز با اشاره به کمبود شکر در بازار، گفت: 
طی روزهای اخیر قیمت هر کیلو شکر با افزایش 500 تومانی به 2 هزار و 810 تومان 
رسیده است.ولی الله داودآبادی اظهار داشت : قیمت هر کیلو شکر با افزایش 500 تومانی 
طی روزهای گذشته از کیلویی 2300 تومان به 2 هزار و 810 تومان رسیده که باعث 
افزایش قیمت تمام شــده صنایع مصرف کننده شــکر می شود.وی ادامه داد: در حال 
حاضر هر کیلو شکر در بورس کالا به قیمت 2 هزار و 300 تومان عرضه می شود اما 
برای خرید از این طریق باید ابتدا پول را پرداخت کنیم و کالا را یک ماه بعد تحویل 
بگیریم.داودآبادی با بیان اینکه شکر در صنعت آبمیوه به عنوان یک ماده اولیه مصرف 
می شود،  اظهار داشت: در تولید آبمیوه هایی مانند آب پرتقال، آب آلبالو یا نکتار چند 
میوه، مصرف شکر بیشتر از سایر آبمیوه ها است که تغییر قیمت شکر بر قیمت تمام 
شــده این تولیدات مؤثر خواهد بود.دبیر انجمن آبمیوه همچنین با بیان اینکه برخی 
فروشــندگان شکر بابت فروش محصول خود فاکتور ارائه نمی کنند،  تصریح کرد: این 
مسئله مشکلاتی را برای تولیدکنندگان به وجود می آورد به طوری که نمی توانیم در 

دفاتر خود فاکتور را قید کنیم و باید از خرید صرف نظر کنیم.
رد پای دلالان

با این حال دبیر انجمن صنفی کارخانه های قند و شــکر با تاکید بر اینکه شــکر 
نایاب نیست، گفت: با توجه به تأخیر در واردات شکر دلالان با خرید شکر از بورس کالا 
و عدم عرضه آن در بازار باعث افزایش قیمت این محصول در 2 هفته اخیر شده اند.

بهمن دانایی درباره دلایل افزایش قیمت شکر در بازار عنوان کرد: عرضه ناموزون 
شــکر و تأخیر در دادن مجوز واردات شکر خام به کارخانه های چغندری و نیشکری 
منجر به افزایش قیمت شکر در بازار شده است.وی با بیان اینکه بخشی از نیاز شکر از 
طریق واردات تأمین می شود، افزود: اگر مجوز واردات شکرخام در اواخر سال گذشته 
داده می شد، شکر مورد نیاز در فروردین و اردیبهشت ماه امسال وارد می شد و با شکر 
موجود داخلی، به موقع و بدون افزایش قیمت، بازار شــکر را تنظیم می کرد.دانایی با 
بیان اینکه 65 هزار و 800 تن شکرخام ترخیص شده از بندر امام خمینی)ره( برای 
تصفیه در حال بارگیری به کارخانه ها است، تصریح کرد: هفته آینده یک کشتی دیگر 
با  55 هزار تن شــکر خام به کشور وارد می شود و علاوه بر دو مورد مذکور ظرف 20 
روز آینده 3 کشــتی دیگر حامل شکرخام به کشور وارد می شود.وی نیاز روزانه شکر 
را 6 هزار تن عنوان کرد و گفت: ماهانه 180 هزار تن شکر مورد نیاز است که ۴ تا 5 
هزار تن آن از طریق بورس کالا عرضه و به فروش می رسد و 2 هزار تن هم کارخانه ها 

به صورت مستقیم عرضه می کنند.
دانایی با بیان اینکه شکر به اندازه کافی عرضه می شود، خاطرنشان کرد: دلالان 
و واسطه ها با سوء استفاده از تأخیر در واردات شکرخام، بازار این محصول را نامتوازن 
کردند.دبیر انجمن صنفی کارخانه های قند و شــکر گفت: در 2 هفته اخیر دلالان با 
سودجویی، اقدام به خرید شکرخام از بورس کرده اند و با عدم عرضه آن در بازار موجب 
کمبود مصنوعی شکر در بازار شده اند.دانایی تصریح کرد: با ورود شکر وارداتی به بازار 
تا 20 روز آینده مشــکل شــکر در بازار حل می شود و برداشت چغندر و تولید شکر 
داخلی هم از 10 شــهریور ماه آغاز می شود.دانایی در پاسخ به این سؤال که آیا بهتر 
نبود به جای دادن مجوز واردات شــکر خام به طور کامل به کارخانه های چغندری و 
نیشکری بخشــی از این مجوز واردات برای جلوگیری از توقف فعالیت کارخانه های 
تصفیه شــکر به این کارخانه ها داده می شد، گفت: مجوز واردات شکرخام در راستای 
پرداخت بدهی دولت به کارخانجات انجام شده تا از محل سود حاصل از واردات بدهی 
خود با دولت را تسویه کنند.وی با بیان اینکه سالانه 2 میلیون و 100 هزار تن شکر 
مورد نیاز اســت، افزود: با پیش بینی تولید یک میلیون و 600 هزار تن شکر در سال 

جاری نیاز وارداتی حدود 500 هزار تن است.
با این حال نقش دولت در ساماندهی بازار آشفته این روزها مبهم است و معلوم 
نیست برخی از مدیران دولتی برای تنظیم بازار اقلام مصرفی مردم چه اقدامات شایان 
ذکری انجام داده اند! قطعا اگر دولت به جای پرداختن به حاشیه روی مشکلات اساسی 

اقتصاد تمرکز کند شاهد چنین آشفتگی هایی در بازار نخواهیم بود.

تغییرات لحظه ای قیمت شکر
 در سایه انفعال دولت

دبیر انجمن ریخته گری:

کارخانه ریخته گری سدید تعطیل شد


